
فرهنگیان در انتظار

 مهر 1400 بود که در دولت سیزدهم و با پیگیرى مجلس 
پرداخت فوق العاده ویژه فرهنگیان عملیاتى شد ولى این 
پرداختى براى همه کارمندان تا سقف 50 درصد بود که براى 
فرهنگیان از 21 تا 27 درصد اجرایى شد و کامل پرداخت نشد. 
در اسفندماه 1401 سازمان ادارى و استخدامى با تأیید شوراى 
دستگاه را از 35 حقوق و دستمزد، فوق العاده ویژه حدود 30
تا 50 درصد ارتقا مى دهد و این دستگاه ها مشمول افزایش 
حقوق مى شوند. کارکنان بسیارى از دستگاه ها از سقف 50
درصد فوق العاده ویژه بهره مند شده اند ولى معلمان و کارکنان 
تا 27 ادارى آموزش و پرورش بنا بر دلایل نامعلوم صرفاً از 21
درصد برخوردار هستند. پیش بینى نشدن سازوکار لازم براى 
برقرارى عدالت در نظام پرداخت نیروهاى خدماتى و کارکنان 
ادارى آموزش و پرورش باید توسط نهادهاى مربوطه رفع شود. 
سیدمحمد مولوى، نماینده مجلس در این خصوص اظهار کرد: 
در راستاى احقاق حقوق فرهنگیان، نیروهاى خدماتى و نیروهاى 
ادارى آموزش و پرورش در زمینه اعمال کامل فوق العاده ویژه 
در حکم حقوقى، بر اساس ماده 234 آیین نامه داخلى مجلس 
شوراى اسلامى از سازمان امور ادارى و استخدامى کشور و سازمان 
برنامه و بودجه شکایتى تنظیم و تقدیم کمیسیون مربوطه شد. 
البته انتقاد دیگرى هم به این بخشنامه وارد است که چرا کارکنان 
بخش هاى ادارى، مالى و نظارتى جزو بخش هاى عمومى تلقى 
شده و افزایش فوق العاده ویژه آن ها کمتر بوده؛ ماهیت برخى 
دستگاه ها به این نحو است که افراد باید به صورت تخصصى 
در این بخش ها فعالیت کنند. این مسئله نشان مى دهد که 
تصمیم گیران در سازمان ادارى و استخدامى بیشتر دانشگاهى 
بوده و گویا ساختارهاى ادارى را به خوبى نمى شناسند. وى 
تأکید کرد: اگر شناخت خوبى از ساختار ادارى وجود داشت، 
حداقل در خصوص دستور رئیس جمهور درباره ضرورت 
همسان سازى حقوق دستگاه ها و بازنشستگان لایحه اى 
ترمیمى به مجلس ارائه مى شد که این اقدام نیز انجام نشده است. 
قاسم احمدى لاشکى، معاون حقوقى و امور مجلس وزیر آموزش 
و پرورش در مورد وضعیت تصویب 50 درصد فوق العاده ویژه 
درصد  کارکنان آموزش و پرورش اعلام مى کند: تصویب 50
فوق العاده ویژه معلمان به شوراى حقوق و دستمزد برده شده 
است، اما هنوز نتیجه نهایى حاصل نشده و ما تلاش مى کنیم 
در برنامه هفتم توسعه کشور این فوق العاده حتما آورده شود 
و ما پیشنهادهاى خود را در این خصوص ارائه کرده ایم، اما 
تا زمانى که شوراى حقوق و دستمزد این مسئله را مصوب 
نکند عملاً شدنى نیست. احمدى لاشکى عدم تصویب 50

درصد فوق العاده ویژه فرهنگیان را کمبود بودجه مى داند و 
اعلام مى کند که ما به دنبال این هستیم کسانى که نیروهاى 
ادارى صرف هستند و متأسفانه از رتبه بندى جامانده اند را در 
اولویت قرار دهیم و همچنین به وضعیت نیروهاى خدماتى 
که این شرایط موجود حق شان نیست و حقوق پایینى در 
حدود 7 تا 8 میلیون تومان دریافت مى کنند و با این عدد 
پایین باید هر ماه زندگى را سپرى کنند، ساماندهى کنیم. 
اگرچه بسیارى از معلمان به اجراى قانون رتبه بندى اعتراض 
دارند که این اعتراضات در حال بررسى است و قول داده اند 
که تا پایان تابستان نتایج اعتراضات مشخص شود؛ ولى این 
افزایش حقوق بر اساس رتبه بندى براى معلمان در این اوضاع 
بد اقتصادى که تورم بالاست و مشکلات معیشتى فراوانى براى 
فرهنگیان وجود دارد، در واقع ترمیم حقوق بود که صورت گرفت 
و اکنون معلمان به دنبال اجراى کامل فوق العاده ویژه فرهنگیان 
هستند که از دولت و مجلس درخواست دارند که این موضوع را 
که قانونى است هرچه سریع تر پیگیرى نمایند و شوراى حقوق 
و دستمزد آن را مصوب و ابلاغ نماید. مجلس مى تواند حتى این 
موضوع را در برنامه هفتم توسعه بگنجاند و در ماه هاى آینده آن 
را تصویب و عملیاتى کند و منابع آن را پیش بینى و براى اجرا به 

دولت ارائه دهد.

جوابیه سازمان راهدارى 
و حمل و نقل جاده اى

پیرو درج مطلبى در تاریخ1402/3/22 تحت عنوان «ترمیم 
آسفالت جاده قدیم قزوین- رشت» به اطلاع مى رساند: علاوه بر 
انجام اقدامات ایمنى و عملیات راهدارى جارى و مستمر شامل 
ایمن سازى با نصف علائم و تجهیزات ایمنى و لکه گیرى راه (به 
صورت مستمر و در طول سال) توسط ادارات کل راهدارى و حمل 
و نقل جاده اى استان هاى قزوین و گیلان، برنامه ها و اعتبارات 
سالیانه جهت افزایش سطح سرویس محور ها و ارتقاى رضایتمندى 
عمومى براساس سامانه مدیریت روسازى راه هاى کشور P. M. S و 
دیگر سامانه هاى موجود و طول راه هاى استان شامل اولویت هاى

نگهدارى، لکه گیرى و روکش آسفالت محورها، رفع نقاط پرحادثه، 
نگهدارى و ترمیم ابنیه فنى محور ها، تجهیزات ایمنى راه ها و تامین 
ایمنى عبور و مرور تعیین و ابلاغ مى گردد. همچنین به منظور 
افزایش سطح سرویس مسیر و بالطبع ارتقاى رضایتمندى عمومى، 
در محور مذکور در محدوده استان قزوین در سال گذشته حدود 8
کیلومتر لکه گیرى در مقاطع نیازمند به رسیدگى بیشتر انجام شده 
و در سال جارى نیز با انجام فرایند مناقصه قراردادى جهت لکه گیرى
و روکش آسفالت 32کیلومتر از محور با پیمانکار ذى صلاح منعقد 
و تاکنون حدود 4 کیلومتر از عملیات اجرایى نیز انجام شده است. 
همچنین در محدوده استان گیلان طى سال گذشته در حدود 4

کیلومتر از مسیر لکه گیرى و روکش آسفالت پلیمرى انجام شده 
است. در محدوده رودبار- امام زاده هاشم نیز با تامین اعتبار مورد 
نیاز لکه گیرى و روکش آسفالت محور در مقاطعى که به رسیدگى 
بیشترى نیاز است در دستور کار سال جارى اداره کل راهدارى و 
حمل و نقل جاده اى استان گیلان قرار دارد که پس از انجام فرآیند 
مناقصه و انتخاب پیمانکار ذیصلاح، پروژه آغاز و عملیات اجرایى آن 

به انجام خواهد رسید. 
بهزاد راجى
مشاور ریاست و سرپرست روابط عمومى سازمان

آرمان ملى: کرونا، کووید 19 و انواع سویه هاى آن، همه و 
همه نامشان رعشه بر اندام هر ایرانى و قطعا هر نوع بشر دیگر 
در جاى جاى جهان مى اندازد. مردم ایران با یادآورى دورانى 
که تا سه و حتى چهار عدد ماسک روى صورت هایشان 
مى گذاشتند، دستکش هاى جراحى و پلاستیکى دست 
مى کردند و سر تا پاى خود را الکل مى پاشیدند، به فکر فرو 
مى روند و نوعى اضطراب و استرسى به جانشان مى افتاد که 
ترکش هاى آن نظیر وسواس هاى بى دلیل هنوز در جان و 
تنشان باقیست. اما کاش تنها این ها بودند؛ افراد معدودى 
که لباس هاى عجیب و سفید پوشیده شده بودند پشت سر 
روحانیونى که در قبرستان هاى شهر براى جنازه هایى 
که شمارشان رو به افزایش بود، نماز میت مى خواندند و 
غربت افرادى که در اثر ابتلا به کرونا جان خود را از دست 
داده بودند، داغى که بر دل خانواده هاى بسیارى نشست و 
عزیزانى که بسیار از دست رفتند. به همه این ها اضافه کنید 
بالا رفتن قیمت اقلام بهداشتى، دارویى و خوراکى را در آن 
زمان که مردم نیاز بیشترى به این دسته از مواد  داشتند تا 
هم از ویتامین ها استفاده کنند و مانع ابتلا شوند و هم اگر 
مبتلا شدند بهبود پیدا کنند. وضعیت معیشتى و اقتصاد 

خانوارها تا حدى بود که برخى حتى توان خرید 
یک بسته قرص جوشان را نداشتند چه رسد 
به بسترى و یا تزریق سرم هایى که قیمت شان 
سرشکن شد. هویج این صیفى ارزان و قابل 
دسترس، نایاب شده بود؛ چرا که گفته بودند 
براى کرونا مفید است. ماسک و دستکش و الکل 
هم که اوایل دوران اعلام شیوع کرونا در ایران 
کمیاب و بعد نایاب شد، جاى خود دارد. اگر به 
یاد بیاورید در آن دوران یک بازار سیاه براى این 
اقلام شکل گرفته بود و کسى که به هر طریقى 
به آن ها دست پیدا مى کرد گویا یک پیروزى 
بزرگ نصیبش شده است. همه این  مشکلات را 
مرور و از آغاز شروع کنید، به اسفند سال 1398
مى رسید همان یکى دو روز اولش و درست یک 
روز بعد از انتخابات مجلس شوراى اسلامى، 
شیوع کرونا در ایران اعلام شد. همزمان بود با 
حضور چند عضو پنجمین دوره شوراى شهر و 
شهردار یکى از مناطق در جلسه اى که شهردار 

حالش بد شده بود و گفتند کروناست و بعد هم هر کسى در 
آن جلسه بود قرنطینه شد. کرونا شدت گرفت و شاید الان 
باورتان نشود که شمار کشته شدگان آن در کشور به بیش 
از 700 نفر در روز هم رسید شمار بسترى شده ها هم زیاد 
بود؛ بیمارستان ها و درمانگاه هایى که راهروهایشان هم از 
حضور بیماران بدحال، غلغله بود و وقتى کسى را به  آى.سى.

یو مى بردند نفس ها در سینه حبس مى شد و زیرنویس شبکه 
خبر مدام شمار قربانیان را اعلام مى کرد و به شهروندان 
رعایت اصول بهداشتى مثل ماسک زدن و شست وشوى 
دست ها را یادآورى و مدام تکرار مى کرد. تزریق واکسن 
کرونا در بسیارى از کشورها شروع شده بود اما در ایران 
با یک تاخیر همراه بود و در واقع خرداد 1400 بود بعد از 
اینکه ابراهیم رئیسى به عنوان رئیس جمهور انتخاب شد، 
تزریق واکسن به صورت همگانى و نه فقط براى اشخاص 
و افراد خاص، شروع شد. مراکز تزریق واکسن در مناطق و 
محلات شهر دایر شد؛ به آنجا مراجعه مى کردید، نوع واکسن 
را تعیین کرده و زمانى که واکسن به بدنتان تزریق مى شد، 
گویا دست به یکى از غیرممکن ترین کارهاى دنیا زده باشید و 
اصلا در روحیه تان هم تاثیر مثبت مى گذاشت. اینکه واکسن 

تا چه حد در کم شدن بیماران و مبتلایان اثرگذار بود، امرى 
غیر قابل انکار است. چند سال باید مى گذشت تا موج کرونا 
فروکش کند، به تدریج کم و کمتر شود و روز بدون فوتى هم 
در کارنامه آن ثبت شود اما هنوز به مردم توصیه مى شود که 
ماسک زدن را فراموش نکنند خصوصا در مکان هاى عمومى. 
حالا در تاریخ سوم مرداد 1402، اعلام رسمى شده که وزارت 
بهداشت پایان استفاده همگانى از ماسک در کشور را اعلام 
کرده. خبر این است که «مرکز روابط عمومى و اطلاع رسانى 
وزارت بهداشت در اطلاعیه اى مبتنى بر نظر کمیته علمى 
کشورى کرونا، از پایان شرایط اضطرارى کرونا و استفاده 
همگانى از ماسک خبر داد.»متن آن به این شرح است: «با 
توجه به اعلام کمیته علمى کشورى کرونا لازم نیست همه 
افراد جامعه ماسک بزنند. بر اساس نظر این کمیته مبنى بر 
شرایط با ثبات کنونى و پایان وضعیت اضطرارى کرونا، به 
جاى توصیه عمومى به کل جامعه براى استفاده از ماسک، 
تأکید مى شود صرفاً افرادى که داراى سن بالا، بیمارى 
زمینه اى، نقص ایمنى، بیمارى هاى کلیوى، قلبى، ریوى و 
کبدى هستند و نیز کسانى که در تماس مستقیم با فردى 
مبتلا به کرونا بوده است، باید از  بوده اند که مشکوك یا قطعا ً
ماسک استفاده کنند. همچنین در مورد مراکز 
بهداشتى و درمانى در مناطقى که انتقال عمومى 
یا خوشه اى کووید19 گزارش شده باشد، استفاده 
از ماسک براى همه اعم از کارکنان و مراجعان این 
مراکز، توصیه مى شود ولى در مناطقى که انتقال 
قطعى به صورت تک گیر وجود داشته باشد، 
استفاده از ماسک صرفاً براى کارکنان درگیر با 
بیماران توصیه مى شود. سازمان بهداشت جهانى 
در اردیبهشت ماه اعلام کرده بود که کووید 19
پس از سه سال تاثیرگذارى بر زندگى و اقتصاد و 
مرگ میلیون ها نفر، دیگر یک وضعیت اضطرارى 
بهداشت جهانى نیست.»با اینکه در ماه هاى اخیر 
خیلى از مردم و در واقع بیشترشان ماسک ها را 
برداشته بودند اما اعلام رسمى این خبر به نوعى 
شادمانى و روحیه اى خوب در شهروندان ایجاد 
مى کند؛ اینکه از شر یک ویروس خانمان سوز 
کشنده راحت شده اند؛ گویا عمر دوباره و فرصتى 

دیگر براى زندگى پیدا کرده اند.
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یادداشت

اخبار کوتــــاه

روى خط آرمان ملى

وقوع آتش سوزى 
در پناهگاه میانکاله

حسینعلى محمدى در گفت وگو با خبرنگار مهر 
با اشاره به بروز آتش سوزى در سطح 10 هکتار 
از بوته زارهاى میانکاله، گفت: با توجه به وزش 
باد شدید عملیات اطفا با تلاش نیروهاى منابع 
طبیعى، بسیج و محیط زیست در دست اقدام 
است. او افزود: براى عملیات مهار دو فروند بالگرد 
اعزام شد و از ظرفیت یگان امداد زمینى و ماشین 
آلات شهردارى نیز بهره گرفتیم. محمدى، تصریح 
کرد: تلاش مى کنیم تا آخر وقت امروز(دیروز) 
عملیات مهار و اطفاى حریق را پایان رسانیم. 
پناهگاه حیات وحش میانکاله جزو ذخایر زیست 

کره محسوب مى شود.

هشدار وقوع سیل 
در سیستان وبلوچستان

سازمان هواشناسى از تشدید فعالیت سامانه 
بارشى در جنوب سیستان  و بلوچستان خبر 
داد که منجر به وقوع احتمالى سیلاب خواهد 
شد و براى 10 استان دیگر در روز جارى و فردا 
بارش باران با شدت کمتر را پیش بینى کرد.به 
گزارش سازمان هواشناسى، روز چهارشنبه در 
شمال استان هاى آذربایجان غربى، آذربایجان 
شرقى و اردبیل، ارتفاعات مازندران، گلستان، 
شمال خراسان شمالى، شرق و شمال هرمزگان، 
نیمه جنوبى کرمان و جنوب شرق فارس بارندگى 
پیش بینى شده است. روز پنجشنبه نیز بارش ها در 
نیمه جنوبى سیستان و بلوچستان، شمال و شرق 
هرمزگان و جنوب کرمان تداوم دارد. همزمان 
هواشناسى با صدور هشدار نارنجى از تشدید فعالیت 
سامانه بارشى و رشد ابرهاى همرفتى تا پایان روز 
چهارشنبه در نیمه جنوبى سیستان و باوچستان 
خبر داد و نوع مخاطره را رگبار باران، رعدو برق، 

وزش باد شدید و احتمال ریزش تگرگ اعلام کرد.

مجوز خروج 
از کشور مشمولان غایب 

باشگاه خبرنگاران: سازمان وظیفه عمومى 
فراجا شرایط خروج از کشور مشمولان غایب را 
تشریح کرد. سازمان وظیفه عمومى فراجا اعلام 
کرد: مشمولان غایب در صورت تعیین تکلیف 
وضعیت خدمت سربازى مى توانند مجوز خروج 
از کشور دریافت کنند. فراجا پیش از این، وثیقه 
مشمولان غیرغایب را براى سفر به کربلا و زیارت 

اربعین حذف کرده بود.

احتمال خشک شدن برخى 
درختان پارك ها

رئیس کمیسیون محیط زیست شوراى شهر 
تهران ضمن انتقاد از قطع کردن آب مورد نیاز 
براى آبیارى درختان پارك هاى جنگلى چیتگر، 
سرخه حصار و لویزان توسط شرکت آب و فاضلاب 
استان تهران براى چند روز در دو ماه گذشته 
گفت: ایجاد اختلال در روند آبیارى درختان در 
پارك هاى جنگلى چیتگر، سرخه حصار و لویزان، 
مى تواند باعث ضعیف شدن این درختان شده و 
آنها را مستعد خشکیدگى یا دچار شدن به آفات 
و بیمارى ها کند. مهدى پیرهادى، به ایلنا گفت: با 
توجه به این که مشکل کمبود آب در سطح کشور 
از جمله در شهر تهران به شدت حاد شده است و 
در پایتخت و مناطق اطراف آن در سه سال گذشته 
شاهد کاهش محسوس بارندگى ها نسبت به 
شرایط نرمال بوده ایم، در حال حاضر میزان ذخیره 
برخى سدهاى تامین کننده آب تهران نسبت به 
متوسط 50 ساله در زمان مشابه، بین 30 تا 40

درصد کاهش یافته است. 

موافق ورود شهردارى به حوزه 
آسیب هاى اجتماعى نیستیم

عضو شوراى شهر تهران به پیشنهاد شهردارى 
تهران در خصوص اینکه شهردار تهران نماینده 
ویژه رئیس جمهور در حوزه آسیب هاى اجتماعى 
شود، واکنش نشان داد. ناصر امانى، تاکید کرد 
که «ما مى گوییم شهردارى در اولویت اول باید 
به ماموریت هاى شهردارى بپردازد و اولویت دوم 
شهردارى باید ماموریت هایى باشد که باید در 
آن ها مشارکت داشته باشد. در حوزه آسیب هاى 
اجتماعى مسئول اصلى شهردارى تهران نیست 
بلکه سازمان بهزیستى و سایر نهادهاى حمایتى 
هستند که در قانون براى آن ها تعیین تکلیف 
شده است. شهردارى یکى از مشارکت کننده ها 
است اگر بخواهد مسئولیت اصلى را در این حوزه 
بپذیرد بدون اینکه ساختار، بودجه و امکاناتش را 
در اختیار داشته باشد قطعا موفق نمى شود و باید 
هم پاسخگوى افکار عمومى باشد و هم پاسخگوى 

دولت باشد.»

ناپایدارى آب  در کمین
95 روستاى  استان مرکزى

معاون بهره بردارى و توسعه آب شرکت آب و 
فاضلاب استان مرکزى در خصوص وضعیت منابع 
آبى سال جارى این استان گفت: بر اساس آخرین 
پایش هاى صورت گرفته توسط قرارگاه پایش 
منابع تأمین و توزیع و مدیریت مصرف شرکت 
آب و فاضلاب استان مرکزى، پیش بینى مى شود 
در تابستان سال جارى تعداد 95 روستاى استان 
با مشکل ناپایدارى منابع آب شرب مواجه شوند 
که نیاز است در این مناطق مشترکین و اهالى 
روستاها نسبت به مدیریت و رعایت مصارف خود 

اقدام کنند.

حسین معافى 
 فعال فرهنگى 

پایان استفاده از ماسک در ایران اعلام شد
خوانندگان این روزنامه، توجه فرمایید؛

دیگر تمام شد؛ ماسک بى ماسک 

وزارت بهداشت پایان استفاده همگانى از ماسک در کشور را اعلام کرد

︡︣دار ︣دار︡ ﹨︀ را︋  ﹝︀︨﹉﹝︀︨﹉ ﹨︀ را︋ 

بر پایه جدیدترین نتایج آزمایش هاى کرونا در کشور، مجموع 
مبتلایان به  کرونا از ابتدا تا کنون در کشور به حدود هفت میلیون 
و 612 هزار و 866 نفر رسیده است. از تعداد بیماران بسترى در 
کشور تاکنون هفت میلیون و 372 هزار و 108 نفر بهبود یافته و 
از بیمارستان ترخیص شده اند. بر اساس همین آمار اعلام شده، 
از ابتدا تاکنون 146 هزار و 306 نفر در کشور بر اثر بیمارى کرونا 

جان باخته اند. 

مهدى چمران، رئیس شوراى شهر تهران، دلیل فرونشست بزرگراه آزادگان را  سرقت 
لوله آب دانست

 اتوبان آزادگان   زیر پاى مردم را خالى کرد

عضو کمیسون آموزش دیده بان شفافیت و عدالت به افشاى جزئیات تکان دهنده از 
رانت کنکور پرداخت

وقتى رتبه «175 هزار» پزشکى مى خواند

735 شوراى عالى انقلاب فرهنگى (25 تیر 1392) درباره تغییر رشته و نقل و انتقال  مصوبه
فرزندان اعضاى هیات علمى دانشگاه ها بود که به موجب آن، فرزندان اعضاى هیات علمى که جزو 
پذیرفته شدگان آزمون سراسرى بودند مى توانستند از دانشگاه مبدا به یکى از دانشگاه هاى واقع 
در شهر محل خدمت (ترجیحاً دانشگاه محل خدمت) عضو هیأت علمى و یا در صورت نبودن آن 
رشته در آن شهر به دانشگاه نزدیکترین شهر به محل خدمت عضو هیأت علمى با تعیین سازمان 
سنجش آموزش کشور در همان مقطع و گروه آزمایشى و دارا بودن حد نصاب مطابق با ضوابط 
انتقال یا تغییر رشته بدهند. براساس این مصوبه حد نصاب نمره علمى لازم براى انتقال 90 درصد 
و براى تغییر رشته5/92 درصد نمره کل آخرین نفر پذیرفته شده در رشته محل مورد تقاضا 
بود.مصوبه اى که باطل شد اما مواهب آن حداقل براى 134 نفر همچنان ادامه دارد.دراین باره 

على امرایى، عضو کمیسیون آموزش دیده بان 
عدالت و شفافیت به خبرآنلاین مى گوید: «با این 
روش کسانى با دکتراى دامپزشکى به دکتراى 
پزشکى یا دکتراى داروسازى تغییر رشته و تغییر 
دانشگاه دادند.» سال 1396 تبصره اى به این 
مصوبه اضافه شد با نام انتقال مشروط، این تبصره 
مى توانست همه آن 90 و 5/92 درصد حد نصاب 
علمى براى انتقال و تغییر رشته فرزندان اعضاى 
هیات علمى در دانشگاه ها را کنار بگذارد به شرطى 
که آن ها مى توانستند در دانشگاه مقصد در همان 
رشته قبلى یا رشته جدید دو ترم متوالى معدل 
15 بگیرند. امرایى دراین باره بیان مى کند: «این 
و 1397 انجام شد، این  تبصره براى سال 1396
روش باعث شد کسى که کارشناسى حسابدارى 
قبول شده بود با این تبصره داروسازى بخواند، 

کارشناسى مدیریت بیمه با همین تبصره الان دارد دندان پزشکى مى خواند، کسى را داشتیم 
کارشناسى صنایع غذایى بوده و الان دارد پزشکى مى خواند.»او در پاسخ به این پرسش که آیا 
این افراد هنوز دانشجو هستند مى گوید: «بله الان دانشجو هستند. شوراى سنجش و پذیرش 
حکم به اخراج این افراد از دانشگاه ها داد که اجرا نشده است، دیوان عدالت ادارى حکم شوراى 
سنجش و پذیرش را تایید کرد، باز هم اجرا نشد؛ از شوراى نگهبان استعلام گرفتند و این شورا 
گفت حکم شوراى سنجش و پذیرش درست است و با مسببین هم باید برخورد شود. اما این افراد 
هنوز در دانشگاه ها ادامه تحصیل مى دهند.»عضو کمیسیون آموزش دیده بان شفافیت و عدالت 
درباره تعداد نفراتى که توانستند از این تبصره براى انتقال دانشگاه یا تغییر رشته استفاده کنند 
با بیان این که «این تغییرات در دانشگاه آزاد بوده» به خبرآنلاین مى گوید: «در یک مقطع زمانى 
134 نفر استفاده کردند، آمارشان بالاتر از این است اما ما اطلاعات 134 نفر را به همراه اسم و تمام 
مشخصات به طور کامل داریم. در این میان فرزندان مقامات وقت هم هستند.»او ادامه مى دهد: 
«کسى را داشتیم که میانگین نمراتش در دروس اختصاصى 8درصد بوده اما الان دارد پزشکى 
مى خواند، این ها با امضاى چه کسانى وارد دانشگاه شدند؟ چه کسانى پاى آن مصوبه را امضا 
کردند؟ که الان رتبه 175 هزار دارد پزشکى مى خواند، درحالى که سایر داوطلبان باید براى آن 

جنگ کنند که رتبه شان زیر 5 هزار شود.»

آرمان ملى: خبر مربوط به فرونشست 
زمین در بزرگراه آزادگان تهران، مربوط به 
روز قبل و روز قبل تر از آن نبود. پیش از این 
هم زمین این بزرگراه زیر پاى شهروندان و 
وسایل نقلیه آنها خالى شده بود. فرونشستى
که نه تنها در تهران و برخى مناطق حساس 
آن که در سایر مناطق حساس و اثرگذار 
سایر شهرهاى ایران هم به تدریج در حال 

نشان دادن عمق فاجعه خود است؛ فاجعه اى در زیر پوست شهرها و روستاها و به ویژه 
مناطقى که بر اثر سیاست هاى نادرست، چه توسط مسئولان و چه مردم(هر کدام در 
سطح خود)، خطرناك و فاجعه بار بودن خود را بیش از پیش نمایان مى کند. در خصوص 
فرونشست بزرگراه آزادگان اما مهدى چمران، رئیس شوراى شهر، نظر دیگرى دارد؛ او 
مى گوید تقصیر لوله دزدهاست. روز گذشته یکى از اعضاى شوراى شهر در این خصوص 
تذکر داد و چمران هم اینگونه نظر داد: «ناگفته نماند که فرونشست این بزرگراه با دیگر 
فرونشست ها متفاوت است چرا که فرونشست هاى دیگر به خاطر استفاده زیاد از آب هاى 
زیرزمینى است اما فرونشست بزرگراه آزادگان به خاطر سرقت لوله آب انجام شده است و
این مسئله سبب فرونشست این بزرگراه شده است.» در حاشیه برگزارى یکصدو شصت 
و چهارمین جلسه شوراى شهر تهران پس از تذکرات تعدادى از اعضا؛ ناصر امانى عضو 
کمیسیون برنامه و بودجه شوراى شهر تهران گزارشى را از بازدید خود از محله جوانمرد 
قصاب در صحن شورا ارائه کرد و در ادامه شهردار منطقه 20 توضیحاتى را بابت این بازدید 
ارائه کرد. در ادامه جلسه هم یک نامگذارى بود و پس از آن بررسى پرونده باغات.چمران 
در خصوص آخرین وضعیت پیش پرداخت 630 دستگاه واگن مترو گفت: روز گذشته 
تماس هایى را با معاونین و مدیران بانک مرکزى داشته ایم و به ما اعلام کرده اند امروز یا
فردا این موضوع از طریق بانک مرکزى به بانک شهر ابلاغ خواهد شد و در واقع این مسئله 
630 دستگاه واگن  پیگیرى مى شود. البته بنا بر هماهنگى هاى انجام شده قرار است
به 700 دستگاه برسد.رئیس شوراى شهر تهران با اشاره به فرآیند پیش پرداخت 630

دستگاه واگن مترو گفت: پس از این مرحله ساخت پروسه واگن ها از طریق کشور سازنده 
انجام خواهد شد و پیش بینى مى شود به تدریج این واگن ها وارد چرخه حمل و نقل شود؛ 
اما به هر ترتیب زودتر از یک سال این اقدام انجام نخواهد شد.او همچنین در خصوص آغاز 
به کار طرح هوشمند پارك حاشیه اى در پایتخت از سوى معاونت حمل و نقل ترافیک 
شهردارى تهران گفت: به هر حال برخى ها با اجاره پارك، کاسبى جدیدى را انجام دادند و 
اینگونه اقدامات و پلاك خوانى هوشمند مى تواند این موارد را مرتفع بسازد. چرا که خیابان
براى همه است و باید شهروندان به صورت عادلانه از آن استفاده کنند و به هر حال این هم 
تجربه اى براى مدیریت شهرى خواهد بود.او همچنین در پاسخ به پرسشى که برخى از 
کارشناسان شهرى ادعا دارند که بیشترین شهرفروشى در دوره مدیریت زاکانى نسبت به 
ادوار گذشته بوده و بیشتر شده است گفت: در این زمینه شهردار تهران آمار و ارقام را اعلام 
کردند و پاسخ لازم را دادند. البته شهرفروشى یک موضوعى است که در برخى از موارد 
قانون اجازه این مسئله را داده است. اما در کل میزان شهرفروشى در دوره مدیریت فعلى 

با ادوار گذشته تفاوتى نداشته است.

عضو کمیسیون آموزش 
دیده بان شفافیت و عدالت: 

کسى که میانگین نمراتش در 
دروس اختصاصى 8درصد 

بوده الان دارد پزشکى 
مى خواند، این ها با امضاى چه 
کسانى وارد دانشگاه شدند؟ 
چه کسانى پاى آن مصوبه را 

امضا کردند؟ که الان رتبه 175
هزار دارد پزشکى مى خواند، 

درحالى که سایر داوطلبان 
باید براى آن جنگ کنند که 

رتبه شان زیر 5 هزار شود.


